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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Szijjártó: erősíteni kell a határok védelmét és a terrorellenes felkészülést 
2022. május 10. – MTI, hirado.hu, Index.hu, Bama.hu, 888.hu 

Jelentősen erősíteni kell a határok védelmét és a terrorellenes felkészülést Európában, 

ugyanis az Iszlám Állam terrorszervezet aktivizálódása és a várható élelmiszerhiány nyomán 

fellépő radikalizáció súlyos fenyegetettséget okozhat - szögezte le Szijjártó Péter külgazdasági 

és külügyminiszter kedden a spanyolországi Málagában. A Külgazdasági és 

Külügyminisztérium közleménye szerint a tárcavezető az ENSZ Terrorizmus Elleni 

Hivatalának konferenciáján hangsúlyozta, hogy Európa súlyos biztonsági kihívásokkal néz 

szembe: Ukrajnában háború zajlik és a kontinens déli szomszédságában is számos instabil 

helyzet alakult ki az elmúlt időszakban. Márpedig szavai szerint nem szabad hagyni, hogy az 

ukrajnai események teljesen elvonják a figyelmet a déli szomszédságról. Felszólalásában 

kiemelte, hogy az ukrajnai háború a terrorellenes küzdelem szempontjából is komoly kihívást 

jelent, miután az Iszlám Állam felszólította követőit, hogy a jelenleg máshova irányuló 

figyelmet kihasználva kövessenek el minél több merényletet Európában. Mint rámutatott, 

emellett az is fontos tényező, hogy Oroszország és Ukrajna a világ gabonaexportjának 

mintegy 15-16 százalékát adja, ami a következő hónapokban jelentősen csökkenni fog. 

 

Szijjártó: Magyarország csak az ország energiaellátását biztosító szankciós 

javaslatot tud támogatni 
2022. május 10. – MTI, hirado.hu, Origo, HírTV, karpatalja.ma 

Az Európai Bizottság Oroszországgal szemben bevezetni tervezett hatodik szankciós 

javaslatcsomagjának elfogadása esetén lehetetlen lenne beszerezni a magyar gazdaság 

működtetéséhez szükséges kőolajmennyiséget, ezért Magyarország csak olyan javaslatot tud 

támogatni, amely kezelni tudja ezt, az uniós bizottság által létrehozott problémát - jelentette 

ki a külgazdasági és külügyminiszter Brüsszelben kedden. Szijjártó Péter a Szíria 

megsegítésére rendezett hatodik nemzetközi konferencia szünetében magyar újságíróknak 

nyilatkozva arra figyelmeztetett, hogy az Európai Bizottság bevezetni tervezett újabb 

szankciós javaslatcsomagja veszélyezteti az orosz energiahordozóktól való európai függőség 

felszámolására elért egységes európai uniós álláspontot. Közölte, a szankciók elfogadása 

esetén komoly infrastrukturális beruházásokra lenne szükség Magyarországon, illetve kezelni 

kellene az intézkedésnek az árak emelkedésére gyakorolt hatásait is.  

 

Íjgyártó: Magyarország nem fogja megakadályozni Ukrajna EU-csatlakozását 
2022. május 10. – MTI, PestiSrácok, Magyar Nemzet, kiszo.net, karpatalja.ma, karpat.in.ua 

Magyarország nem fogja megakadályozni Ukrajna belépését az Európai Unióba, ha annak 

eljön az ideje - jelentette ki Íjgyártó István kijevi magyar nagykövet az Eszpreszo ukrán 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2022/05/10/szijjarto-erositeni-kell-a-hatarok-vedelmet-es-a-terrorellenes-felkeszulest
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televízió egyik műsorában elhangzott interjújában, amelyet a Jevropejszka Pravda hírportál 

kedden szemlézett. A hírportál kiemelte, hogy a nagykövet erre vonatkozó kérdés nélkül 

mondta ezt a beszélgetés végén. "Végül szeretném biztosítani Önöket arról, hogy amikor 

elkezdik áttekinteni Ukrajna európai uniós tagságának kérdéseit, Magyarország támogatni 

fogja azt" - idézte a hírportál a nagykövetet. Korábban Ihor Zsovkva, az ukrán elnök európai 

integrációért felelős diplomáciai tanácsadója a Jevropejszka Pravdának nyilatkozva azt 

mondta: Kijev eddig nem kapott jelzést Budapestről arra vonatkozóan, hogy Orbán Viktor 

miniszterelnöknek szándékában áll-e blokkolni Ukrajna uniós csatlakozását - emlékeztetett a 

hírportál. Hozzáfűzte: a Flash Eurobarometer felmérésének a múlt héten közzétett 

eredménye szerint Magyarország kivételével minden európai uniós tagállamban a lakosság 

több mint fele támogatja Ukrajna csatlakozását az EU-hoz.  

 

Az RMPSZ a vásárhelyi iskolaügyről: helyrehozhatatlan hátrányos 

megkülönböztetés éri a magyar tanárokat, diákokat 
2022. május 10. – Krónika, maszol.ro 

A Romániai Magyar Pedagógusok Szövetségének (RMPSZ) országos elnöksége és teljes 

tagsága rendkívüli módon aggasztónak tartja, hogy a bukaresti legfelsőbb bíróság április 6-i 

ítéletében érvénytelenítette a marosvásárhelyi II. Rákóczi Ferenc Római Katolikus Teológiai 

Líceum alapításáról szóló miniszteri rendeletet. Az RMPSZ keddi szolidaritási 

nyilatkozatában az országos elnökség „határozottan kijelenti”, hogy a jogerőre emelt bírósági 

döntés ellentmond az Európai Unió alapjogi chartája 14. cikkelye rendelkezéseinek, amely 

előírja az oktatási intézmények demokratikus elvek figyelembevételével történő alapításának 

szabadságát, valamint a szülők azon jogát, hogy gyermekeik számára vallási, világnézeti vagy 

pedagógiai meggyőződésüknek megfelelő nevelést biztosítsanak. „Mindezek szellemében úgy 

gondoljuk, hogy az iskola alapításáról szóló rendelet tanév közben történő érvénytelenítésével 

helyrehozhatatlan hátrányos megkülönböztetés éri mindazon magyar pedagógusokat, 

tanítványaikat és azok családját, akik jelenleg a II. Rákóczi Ferenc Római Katolikus Teológiai 

Líceum közösségét alkotják. 

 

Felelősségre vonást emleget a székely himnusz éneklése miatt a román 

hokiszövetség vezetője 
2022. május 10. – Krónika, maszol.ro 

Vizsgálatot indít a Román Jégkorong Szövetség a romániai hokiválogatott ama tagjai ellen, 

akik a szlovéniai világbajnokságon, a Magyarország elleni mérkőzésen elénekelték a székely 

himnuszt. Alexandru Hălăucă, a Román Jégkorong Szövetség elnöke bejelentette: sürgősen 

összehívja a szervezet ügyvezető testületét, hogy vizsgálja meg azokat a felvételeket, amelyek 

szerint a román válogatott magyar nemzetiségű tagjai a magyar válogatott tagjaival és a 

magyar szurkolókkal együtt elénekelték a székely himnuszt vasárnap a ljubljanai divízió I/A 

világbajnokság zárónapján, a két csapat mérkőzését követően. Hălăucă az Agerpres 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/az-rmpsz-a-vasarhelyi-iskolaugyrol-helyrehozhatatlan-hatranyos-megkulonboztetes-eri-a-magyar-tanarokat-diakokat
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/az-rmpsz-a-vasarhelyi-iskolaugyrol-helyrehozhatatlan-hatranyos-megkulonboztetes-eri-a-magyar-tanarokat-diakokat
https://kronikaonline.ro/sport/felelossegre-vonast-emleget-a-szekely-himnusz-eneklese-miatt-a-roman-hokiszovetseg-vezetoje
https://kronikaonline.ro/sport/felelossegre-vonast-emleget-a-szekely-himnusz-eneklese-miatt-a-roman-hokiszovetseg-vezetoje
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hírügynökségnek úgy nyilatkozott, ő nem vett részt eseményen, hanem munkatársai 

beszámolója, valamint a sajtóban és a közösségi oldalakon közzétett felvételek alapján 

vizsgálják az ügyet. Kikéri a szakszövetség ugyanakkor a román sportminisztérium 

álláspontját is az ügyben. 

 

Hokibotrány: Tánczos fejét követeli a PNL, az RMDSZ szerint senki nem vonható 

felelősségre 
2022. május 10. – Krónika, maszol.ro 

Amint az várható volt, koalíciós vitát váltott ki Bukarestben, hogy a ljubljanai divízió I/A 

jégkorong világbajnokságon a magyar és a román válogatott vasárnapi mérkőzése után a 

román válogatott székelyföldi tagjai a magyar válogatott tagjaival és a magyar szurkolókkal 

együtt elénekelték a székely himnuszt. Adrian Cozma, a kormányzó Nemzeti Liberális Párt 

(PNL) egyik alelnöke azt kérte Nicolae Ciucă miniszterelnöktől, váltsa le tisztségéből Tánczos 

Barna környezetvédelmi minisztert. Az RMDSZ-es tárcavezető ugyanis a nézőtér magyar 

szektorában nézte végig a mérkőzést. A politikus – aki korábban a Román 

Jégkorongszövetséget is vezette – közösségi oldalán tisztázta, hogy más román szurkolók is a 

magyar lelátóról nézték a meccset, tőle pár méterre egy román család a román válogatott 

mezét viselte. Cozma közölte, „megrökönyödéssel” szerzett tudomást a szlovéniai tornán 

történtekről, amelyen szerinte „Romániát megalázták a Székelyföld himnuszát éneklő 

játékosok, valamint a magyar szurkolók között helyet foglaló Tánczos Barna”. 

 

Novák Károly: ez a botrány nem a székely himnuszról, hanem a 

tiszteletlenségről szól 
2022. május 10. – Krónika, maszol.ro 

Novák Károly Eduárd sportminiszter szerint a székely himnusz olyan értéke Románia magyar 

kisebbségének, tehát a sportolóknak is, amely nem irányul sem a román közösség, sem 

Románia ellen. A bukaresti kabinet tárcavezetője kedden közösségi oldalán posztolt 

bejegyzésben reagált arra a politikai síkra terelt botrányra, amelyet előbb a bukaresti 

sportsajtó, majd román politikusok – kormánypártiak és ellenzékiek egyaránt – gerjesztettek 

a székely himnusz kapcsán. Novák sajnálatának adott hangot amiatt, hogy a román válogatott 

elveszítette a Magyarország elleni meccset, úgyhogy hivatalosan, a szabályzat szerint, nem 

énekelték el a román himnuszt. „Vagyis a meccs után a szurkolók elkezdték énekelni a székely 

himnuszt, ehhez csatlakoztak a válogatott magyar játékosai. A székely himnusz egy olyan 

értéke Románia magyar kisebbségének, tehát a sportolóknak is, amely nem irányul sem a 

román közösség, sem Románia ellen” – szögezte le Románia sportminisztere, hozzátéve: „ez a 

botrány nem a székely himnuszról, hanem a tiszteletlenségről szól”. 
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https://kronikaonline.ro/sport/hokibotrany-tanczos-fejet-koveteli-a-pnl-csoma-szerint-senki-nem-vonhato-felelossegre
https://kronikaonline.ro/sport/hokibotrany-tanczos-fejet-koveteli-a-pnl-csoma-szerint-senki-nem-vonhato-felelossegre
https://kronikaonline.ro/sport/novak-karoly-ez-a-botrany-nem-a-szekely-himnuszrol-hanem-a-tiszteletlensegrol-szol
https://kronikaonline.ro/sport/novak-karoly-ez-a-botrany-nem-a-szekely-himnuszrol-hanem-a-tiszteletlensegrol-szol
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Nehéz kérdezőbiztost toborozni Kolozs megyében, az önkitöltés sokkal 

biztosabb megoldás a népszámláláson 
2022. május 10. – Krónika, maszol.ro 

Öt nappal a népszámlálás önkitöltő szakaszának lezárulta előtt Oláh Emese, Kolozsvár 

alpolgármestere, valamint Antal Géza, az RMDSZ Kolozs megyei szervezetének ügyvezető 

elnöke sajtótájékoztatón mozgósított, a részvétel fontosságát hangsúlyozva. Kiderült: a 

magyar vezetésű települések viszonylag jól állnak, de sok helyen alaposan elkél az ösztökélés. 

Ugyanis kevés kérdezőbiztos jelentkezik, ez pedig megnehezíti a következő szakasz magyar 

szempontból is elfogadható lebonyolítását. 

 

Jubilál Várad legrégebbi magyar nyelvű eseménysorozata, a májusban zajló 

Festum Varadinum 
2022. május 10. – Krónika 

Május 15. és 29. között rendezik meg Nagyvárad legnagyobb és legrégebbi magyar nyelvű 

eseménysorozatát, a jubiláló Festum Varadinumot. A 30 éves ünnepségsorozat különféle 

egyházi, kulturális, művészeti, oktatási és sportrendezvényeknek ad majd otthont. Az Itthon, 

szabadon mottóval megrendezendő idei évi Festum Varadinum május 15-én, 11 órától a 

Nagyváradi Római Katolikus Székesegyházban már hagyományosnak mondható Szent László 

Egyházmegyei Zarándoklat szentmiséjével és az azt követő hermás körmenettel veszi 

kezdetét. A szervezők – mint közleményükből kiderül – újdonságokkal is készülnek. Az idei 

Festum Varadinumon új rendezvénytereket is bevontak a szervezésbe. 

 

Székely himnusz-ügy: George Simion nekiesett Csoma Botondnak a 

parlamentben 
2022. május 10. – maszol.ro 

George Simion, a Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) társelnöke a román 

parlamentben támadta le Csoma Botondot, az RMDSZ képviselőházi frakcióvezetőjét és 

kiabálva próbálta őt felelősségre vonni amiatt, hogy a Ljubljanában lezajlott magyar–román 

válogatott jégkorongmérkőzés végén a két válogatott magyar játékosai és a szurkolók közösen 

elénekelték a székely himnuszt. A jelentős sajtóérdeklődés közepette lezajlott incidenst 

követően Csoma Botondot kérdezték volna az újságírók az álláspontjáról, ám a szésőségesen 

magyarellenes AUR társelnöke, George Simion folyamatosan bekiabált, és hiába kérdezett, 

azt nem hagyta, hogy az RMDSZ képviselője válaszolhasson, mert újból és újból ordibálással 

szakította félbe. 

 

Szatmári termékeket népszerűsítettek a Kolozs megyei AGRARIA-n 
2022. május 10. – maszol.ro 

A Partium mezőgazdasági értékei és természeti adottságai mellett a legkiválóbb szatmári 

termékekkel is megismerkedhettek a napokban azok a látogatók, akik Erdély legnagyobb 
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https://maszol.ro/belfold/Szekely-himnusz-George-Simion-nekiesett-Csoma-Botondnak-a-parlamentben-VIDEO
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mezőgazdasági kiállításán és vásárán, a Kolozs megyei AGRARIA-n felkeresték, 

megtekintették a Partiumi Falugazdász Hálózat és Szatmár megyei LEADER Egyesületek 

közös kiállítóterét. A négynapos, május 5–8. közötti mezőgazdasági seregszemlének a 

nemeszsuki Tetarom III ipari park adott otthont – írja közleményében a Partiumi 

Falugazdász Hálózat. 

 

„A városvezetés élén kialakult helyzet miatt” találkozik a szenátor a 

polgármesterrel 
2022. május 10. – szekelyhon.ro 

Személyes találkozót beszélt meg erre a hétre Antal Lóránt szenátor, az RMDSZ 

székelyudvarhelyi szervezetének elnöke Gálfi Árpád polgármesterrel, miután az elmúlt 

napokban Pálfi Kinga alpolgármester és Albert Sándor városmenedzser is bejelentették 

lemondásukat. A politikus ettől függetlenül úgy véli, hogy a probléma megoldása a Szabad 

Emberek Pártját (POL) terheli.  

 

Népszámlálás: 102 százalékos részvétel az egyik udvarhelyszéki településen  
2022. május 10. – szekelyhon.ro 

A népszámlálás vasárnapig tartó önkitöltős szakaszában való részvételre buzdítja a lakókat az 

RMDSZ udvarhelyszéki szervezete, hiszen vannak olyan települések, ahol még nem érte el a 

negyven százalékot a kérdőívet kitöltők aránya. Udvarhelyszéken öt község, illetve egy olyan 

város volt a hétvégi adatok szerint, ahol nem érte el a negyven százalékot a népszámlálási 

kérdőívet kitöltők aránya, más településeken nagyobb az arány – fejtette ki keddi 

sajtótájékoztatóján Bíró Barna Botond, az RMDSZ széki szervezetének elnöke. Mint mondta, 

eddig a legtöbben Korondon vettek részt a népszámláláson, ahol 102 százalék az arány. 

Utóbbi azt tükrözi, hogy többen lakják a települést, mint a korábbi, tíz évvel ezelőtti 

lekérdezéskor.  

 

„A román államot a számok érdeklik” – Önkitöltésre ösztönöznek a 

szórványban a máramarosi vezetők 
2022. május 10. – Krónika 

Máramaros megye politikai, egyházi és civil vezetői sajtótájékoztatót tartottak kedden a 

népszámlálás önkitöltő szakaszának fontosságát hangsúlyozva. A megye enyhén le van 

maradva az országos átlaghoz képest, de bíznak benne, hogy még behozható az eredmény. A 

keddi nagybányai sajtótájékoztatón Pintér Zsolt, az RMDSZ megyei elnöke a közlemény 

szerint elmondta, hogy a május 6-i adatok szerint Máramaros megyében eddig 33,8 

százalékos a részvételi arány, Nagybányán pedig a május 10-i adatok szerint 34 százalékos. „A 

cél, hogy Erdélyben legyen meg az 1 millió magyar, Nagybányán pedig ez a küszöb a 10 ezer 

megszámolt magyar” – hangsúlyozta az elnök. 

 

 

E
rd

é
ly
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/ba-roman-allamot-a-szamok-erdeklikr-n-az-onkitoltesre-osztonoznek-a-szorvanyban-a-maramarosi-vezetok
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/ba-roman-allamot-a-szamok-erdeklikr-n-az-onkitoltesre-osztonoznek-a-szorvanyban-a-maramarosi-vezetok
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Péter Ferenc: az önkitöltéssel saját kezünkbe vehetjük a sorsunkat 
2022. május 10. – maszol.ro 

Május 15-én éjfélig lehet a népszámlálási kérdőíveket online kitölteni önállóan vagy a 

legközelebbi összeíró pontban, számlálóbiztos segítségével. Maros megyében nagyarányú 

magyar részvétellel megtartható, vagy akár növelhető is az érdekérvényesítési súlya a 

közösségeknek egy-egy településen. „Azért is fontos, hogy minden adatunk helyesen kerüljön 

be az adatbázisba, mert a következő tíz évben ezek alapján születnek meg majd az életünket 

meghatározó döntések. Ezek az adatok szolgálnak hivatkozási alapul szinte minden 

közigazgatási, adminisztrációs kérdés megvitatásakor, az anyanyelvhasználati jogkörök 

kiterjesztésekor, iskolai osztályok, óvodai, bölcsődei csoportok, vagy akár önálló magyar 

nyelvű tanintézmények létrehozásakor” – fejtette ki Péter Ferenc Maros megyei tanácselnök, 

az RMDSZ megyei szervezetének elnöke. 

 

Székely himnusz-ügy: néhány adalék tisztánlátás végett 
2022. május 10. – maszol.ro 

Mint általában a nagy médiavisszhangot kiváltó történetek esetében, az első hírek gyorsan 

megjelennek, a döntő fontosságú részletek pedig csak azután kerülnek a nyilvánosság elé. Az 

elmúlt 24 órában a romániai hokisok ügye vált a közösségi média fő vitatémájává – 

állapította meg az Adevărul hírportál, amely szemben a romániai média túlnyomó 

többségével, kiemelt néhány olyan apró, de fontos részletet, amely fölött a nemzetféltő 

politikusok és az újságírók hada nemes egyszerűséggel átsiklott. 

 

„A szállításügyi miniszternek semmi köze ahhoz, hogy az utasok és a bakter mit 

énekelnek a vonaton” 
2022. május 10. – Nyugati Jelen, Bihari Napló 

A szállításügyi miniszternek semmi köze ahhoz, hogy mit énekelnek az utasok és a bakter a 

vonaton, de ahhoz sem, hogy a Románia–Magyarország jégkorongmérkőzésen részt vevő, a 

hivatalos pillanatok után a székely himnuszt éneklő válogatott sportolóinak szankcionálását 

kérje – fejtette ki kedden az Agerpresnek nyilatkozva Kelemen Hunor kormányfő-helyettes, 

az RMDSZ elnöke. „'Először is büszkének kellene lennünk arra, hogy a román válogatott 

ebben a ligában játszik, mert eddig csak alacsonyabb ligákban szerepelt. És ez büszkeség 

Románia számára – hogy a román válogatott ebben a mezőnyben játszott, egy 

világbajnokságon, Szlovéniában. Én pedig arra is büszke vagyok, hogy a román 

hokiválogatott 90%-a székelyekből áll – számunkra ez büszkeség. A csapat román színekben 

játszott, és erre büszkék voltunk. Csak az bánt, hogy nem nyertük meg a mérkőzést. Ha 

valakit megbüntetnék, és itt idézőjel értendő, akkor a mérkőzés elvesztéséért tenném. Nem 

voltam ott, nem néztem a mérkőzést, gondolom, mindkét csapat himnuszát elénekelték. Majd 

a hivatalos pillanatok után elénekelték a székely himnuszt” – hangsúlyozta Kelemen Hunor. 
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https://maszol.ro/belfold/Peter-Ferenc-az-onkitoltessel-sajat-kezunkbe-vehetjuk-a-sorsunkat
https://maszol.ro/belfold/Szekely-himnusz-ugy-nehany-adalek-tisztanlatas-vegett
https://www.nyugatijelen.com/kronika/a_szallitasugyi_miniszternek_semmi_koze_ahhoz_hogy_az_utasok_es_a_bakter_mit_enekelnek_a_vonaton.php
https://www.nyugatijelen.com/kronika/a_szallitasugyi_miniszternek_semmi_koze_ahhoz_hogy_az_utasok_es_a_bakter_mit_enekelnek_a_vonaton.php
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Népszámlálás: a hajrában sok a hibásan kitöltött kérdőív  
2022. május 10. – szekelyhon.ro 

A sepsiszentgyörgyiek 53,01 százaléka töltötte ki a népszámlálási íveket, vagyis 27 280-an 

regisztráltak az önkitöltés szakaszában. Antal Árpád polgármester keddi sajtótájékoztatón 

elmondta, ebből 2967 ívet hibásan töltöttek ki, a regisztrációk 10,7 százalékát nem 

érvényesítették. Országos szinten a téves kitöltések aránya 13 százalék.  

 

Ezért késik a székelyudvarhelyi beruházások megvalósítása 
2022. május 10. – szekelyhon.ro 

Jól alátámasztott érvek mentén adott magyarázatot az elkezdett, késlekedő, lassan haladó 

vagy el sem indított beruházásokra Székelyudvarhely polgármestere és felmondási idejét töltő 

városmenedzsere. Indoklásaik mégsem voltak teljes mértékben meggyőzőek, hiszen a 

hosszúra nyúlt beszámolóból az derült ki, hogy Székelyudvarhely talán mégsem fog tudni élni 

minden projektnél az Európai Uniótól és a kormánytól érkező „pénzesővel”.  

 

Sepsi Metropolisz Övezet alakul  
2022. május 10. – szekelyhon.ro 

Antal Árpád polgármester keddi sajtótájékoztatón bejelentette, hogy Illyefalva és Gidófalva 

önkormányzata második nekifutásra megszavazta a társulásra vonatkozó határozatot. 

Korábban a megyeszékhely mellett Réty, Uzon, Kökös, Árkos, Sepsikőröspatak, Mikóúfalu, 

Bodok, Málnás, Sepsibükszád és Maksa önkormányzatai döntötték el, hogy belépnek a 

társulásba. A nagyvárosi övezet Brassó megye határától Hargita megye határáig tart, a 

társulás célja a térség gazdasági és társadalmi fejlesztésének, valamint a mobilitásának az 

elősegítése.  

 

Nyáron kezdődik a kolozsvári Egyetem utca régészeti feltárása, jövőre 

visszakerül a száműzött Mária-oszlop 
2022. május 10. – Krónika 

Jövőre állítják vissza egykori helyére, az Egyetem (Universității) utcába Erdély második 

legrégebbi köztéri szobrát, a kolozsvári Mária-oszlopot. A barokk fogadalmi szobrot 1957-ben 

a kommunista tisztségviselők „dugták el” jelenlegi helyére, a Mărăști negyedbeli Szentpéteri 

templom mögötti kertbe. Az értékes köztéri alkotás – melynél régebbi nálunk csak 

Nagyszebenben található – a Farkas utcának és környékének a felújítását követően kerül 

vissza a belvárosba, a piarista templom előtti térre. A szobor visszaállítását a helyi tanács 

RMDSZ-frakciója kezdeményezte, valamint a Farkas (Mihail Kogălniceanu) utcának és 

környékének felújítására kiírt tendert elnyerő építészcsapat javasolta – a kolozsvári 

polgármesteri hivatal most erősítette meg, hogy a Száz Máriát ábrázoló alkotás visszakapja 

méltó helyét.  
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https://szekelyhon.ro/aktualis/nepszamlalas-a-hajraban-sok-a-hibasan-kitoltott-kerdoiv
https://szekelyhon.ro/aktualis/ezert-kesik-a-szekelyudvarhelyi-beruhazasok-megvalositasa
https://szekelyhon.ro/aktualis/sepsi-metropolisz-ovezet-alakul
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/nyaron-kezdetet-veszi-a-kolozsvari-egyetem-utca-regeszeti-feltarasa-jovore-visszakerul-a-szamuzott-maria-oszlop
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/nyaron-kezdetet-veszi-a-kolozsvari-egyetem-utca-regeszeti-feltarasa-jovore-visszakerul-a-szamuzott-maria-oszlop
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MPP: tisztességes lépés lenne, ha a POL-frakció, élén a polgármesterrel 

lemondana 
2022. május 10. – maszol.ro 

A Magyar Polgári Párt (MPP) székelyudvarhelyi szervezetét nem érte sem váratlanul, sem 

meglepetésként a Gálfi Árpád polgármester körül kialakult helyzet – írta állásfoglalásában a 

helyi MPP-szervezet, arra reagálva, hogy múlt héten lemondott Székelyudvarhely 

alpolgármestere, Pálfi Kinga és a városmenedzser, Albert Sándor. „Már 2017 kora őszére 

nyilvánvalóvá vált, hogy az a személy, akit addig feltétel nélkül támogattunk és megbíztunk 

benne, nem képes megbirkózni az elnyert tisztséggel járó feladatokkal, nem tud tartalmat és 

formát adni a polgármesteri szerepkörnek. Ennek ellenére, a közös felelősségvállalás 

jegyében, igyekeztünk továbbra is helytállni, a város érdekeit képviselve cselekedni, 

mindaddig, amíg a helyzet tarthatatlanná és vállalhatatlanná érett” – fogalmaz 

közleményében az MPP. Mint írják, a 2019 nyarán bekövetkezett szakítás a polgári párt és 

Gálfi Árpád között pontosan azon okokra vezethetőek vissza, melyek miatt a POL-frakció 

most elhatárolódott tőle és a lemondását kéri.  

 

Másodjára érkezik az Irodalmi Karaván Székelyföldre  
2022. május 10. – szekelyhon.ro 

Második alkalommal érkezik Erdélybe a Petőfi Kulturális Ügynökség kiemelt programja, az 

Irodalmi Karaván: előbb Marosvásárhelyen, majd Kolozsváron, hétvégén pedig 

Csíkszeredában lesznek programjai. Az Irodalmi Karaván road-show Magyarországon és az 

országhatáron túl is „utaztatja” az irodalmat, hogy rendhagyó irodalomórák, esti Szalon-

beszélgetések és a Csíkszeredai Könyvvásár érintésével érje el az olvasni szerető közönséget.  

  
Megválasztották a Szövetség járási elnökségét Rimaszombatban 
2022. május 10. – ma7.sk, felvidek.ma  

Elsőként a Rimaszombati járásban választotta meg járási elnökségét a Szövetség. A párt járási 

konferenciája Halász Attilát szavazta meg elnöknek, valamint meghatározta a Szövetség 

megyei képviselőjelöltjeit is. A konferenciát követő hétfő esti sajtótájékoztatón Halász Attila 

elmondta, nagy öröm és megtiszteltetés számára, hogy ilyen csapattal dolgozhat együtt, 

amelyet ezentúl már elnökként vezethet tovább. Hangsúlyozta, konstruktív csapattal lehet 

nekivágni a jövőnek és mindent megtesznek azért, hogy helyi szinten egységes és erős párt 

legyen a Szövetség, amelynek alappilléreiként az egységet, a stabilitást és az együttműködést 

határozta meg. A Szövetség rimaszombati járási elnöke Halász Attila (MKP), míg két alelnöke 

Pál Attila (Most-Híd) és Piekarski Marcell (Összefogás) lett. További elnökségi tagok: Agócs 

Dominik, Agócs Gyula, Agócs Tamás, Auxt Ferenc, Balogh László, Csirmaz Miklós, Hencz 

Péter, Juhász Péter, Lang László, Mag Fodor Enikő, Molnár Gyula, Pásztor László, Pósa 

Dénes, Szabó Zoltán és Vavrek István. 
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https://maszol.ro/belfold/Szekelyudvarhelyi-MPP-tisztesseges-lepes-lenne-ha-a-POL-frakcio-elen-a-polgarmester-lemondana
https://maszol.ro/belfold/Szekelyudvarhelyi-MPP-tisztesseges-lepes-lenne-ha-a-POL-frakcio-elen-a-polgarmester-lemondana
https://szekelyhon.ro/aktualis/masodjara-erkezik-az-irodalmi-karavan-szekelyfoldre
https://ma7.sk/aktualis/megvalasztottak-a-szovetseg-jarasi-elnokseget-rimaszombatban
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Bukovszky: A kormányhatározattal minden minisztérium elfogadja, hogy 

összeadódnak a népszámlálás nemzetiségi eredményei 
2022. május 10. – bumm.sk  

A kisebbségi kormánybiztos javasolta, hogy össze kell számítani az első és második 

nemzetiségi adatokat, de mit jelent ez a gyakorlatban? Kinek segít igazán ez a számítási mód? 

Hogy állnak a kormányrendelet bővítésével, a településrészek kisebbségi megjelöléseivel? „A 

szlovákiai magyarok 10%-a úgy gondolta, hogy második identitásként jelöli meg a magyar 

nemzetiséget. Az első kérdésre több mint 400 220-en vallották magukat magyarnak, a 

második kérdésre 34000-en jelölték meg a magyart. Ha ezt a két számot összeadjuk, akkor ez 

elmarad a tíz évvel ezelőtti 456 ezertől, de nem olyan tragikus. Nem olyan nagymértékű a 

fogyás, mint korábban. A többi kisebbség esetében a második nemzetiség bevezetése óriási 

előrelépés volt. Ez azt is bizonyítja, hogy a magyar kisebbségnek elég erős identitása van a 

többi kisebbséghez képest. Helyi szinten is megvan a politikai képviselete, de ki van építve a 

szükséges intézményrendszere, amit képes fenntartani.” - nyilatkozta Bukovszky.  

 

A Csallóköz sajátos gondjain segítenének – Samuel Vlčan Komáromban 
2022. május 10. –Új Szó, ma7.sk, felvidek.ma  

A Komáromi járás polgármestereivel és vállalkozóival találkozott Samuel Vlčan (OĽaNO-

jelölt) mezőgazdasági miniszter. A tárcavezető Keszegh Béla (független) komáromi 

polgármester meghívására érkezett a városba, hogy részt vegyen azon a soros ülésen, amelyet 

a Komáromi járás falvainak és városainak társulása (ZMOOK) tartott a Tiszti Pavilonban. 

Vlčan ezt köveatően munkaebéden találkozott a régió meghatározó mezőgazdasági 

vállalkozóival, valamint felkeresett egy máktermelő magáncéget is. A miniszter a 

polgármesterekkel való megbeszélése után elmondta, a tanácskozáson érintették az 

élelmiszerárakat is, valamint ezzel együtt az élelmiszer-biztonság kérdéseit. 

      
A romák felzárkóztatásának lehetőségeiről tanácskoztak 
2022. május 10. – Vajma.info 

Az előítéletek is nehezítik a romák társadalmi helyzetének javítását. A lakosság ezen része 

felzárkóztatásának lehetőségeiről tanácskoztak a Topolya melletti Zobnaticán, egy határon 

átnyúló projekt egyik állomásaként. Hogyan segíthetünk a romák foglalkoztatásának 

javításában címmel rendezték meg a tanácskozást a Miznah hotelben. A sokféleség 

tiszteletben tartása, mint a romák foglalkoztatáson keresztüli integrációjának alapköve, 

Szlovénia és Szerbia esete – ZAPROM elnevezésű projekt topolyai tanácskozásának 

moderátora, Miladin Nešić topolyai községi ombudsman elmondta, hogy a projekt célja a 

roma populáció felzárkóztatása. 
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https://www.bumm.sk/belfold/2022/05/10/bukovszky-a-kormanyhatarozattal-minden-miniszterium-elfogadja-hogy-osszeadodnak-a-nepszamlalas-nemzetisegi-eredmenyei
https://www.bumm.sk/belfold/2022/05/10/bukovszky-a-kormanyhatarozattal-minden-miniszterium-elfogadja-hogy-osszeadodnak-a-nepszamlalas-nemzetisegi-eredmenyei
https://ujszo.com/regio/a-csallokoz-sajatos-gondjain-segitenenek-samuel-vlcan-komaromban
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/27520/A-romak-felzarkoztatasanak-lehetosegeirol-tanacskoztak.html
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Nagybecskerek: Elballagtak a leánykollégium végzős növendékei 
2022. május 10. – Vajma.info 

A nagybecskereki székesegyházban ünnepi szentmisét szolgáltattak, amely egyben hálaadó is 

volt, és amely keretében a Szathmáry Karolina Leánykollégium növendékei elballagtak. Az 

ünnepi szentmisét Németh László püspökatya celebrálta paptestvéreivel együtt, aki 

szentbeszédében megosztotta gondolatait a mai ünnepség jegyében, mint kifejtette, a ballagó 

diákoknak is azt az utat kell járniuk, amelyet Jézus, mert ott van előttük az út, az élet, és az 

igazságosság. A püspökatya a szentmise végén áldást adott a búcsúzó leányokra. Az alkalmi, 

ballagási ünnepség keretében Simon Rita, harmadikos diák búcsúztatta a végzősöket, külön 

kiemelve, mennyire hiányoznak a maradó közösség tagjainak az elballagók. 

 

Megemlékeztek az oromhegyesi béketiltakozás 30. évfordulójáról 
2022. május 10. – Magyarszo.rs 

Három évtizeddel ezelőtt, 1992 májusában a magyarkanizsai községhez tartozó 

Oromhegyesen és a környező falvakban egyszerre több, mint kétszáz behívót kézbesítettek a 

hadköteles férfiaknak, hogy hadgyakorlat címén azonnal vonuljanak be katonának. A 

település egészségházában dolgozó hölgyek kezdeményezésére békegyűlést szerveztek, majd 

az érintett férfiak a későbbiekben legendássá vált Zitzer Club épületébe költöztek be azzal az 

elhatározással, hogy őket semmilyen erő és hatalom nem küldheti el az értelmetlen háborúba. 

    
Újabb segélyszállítmánnyal érkezett Kárpátaljára a Katolikus Karitász 
2022. május 10. – karpataljalap.net 

A Katolikus Karitász Oroszország és Ukrajna háborújának kitörésétől kezdve támogatja 

adományokkal a háborús övezetből menekültek, valamint a Kárpátalján maradtak ellátását. 

Ez alkalommal gyógyszert és sebészeti eszközöket juttattak el a nagyszőlősi kórház számára, 

illetve öt kisbusznyi tartós élelmiszert, baba¬ápolási termékeket, vető- és étkezési burgonyát 

szállítottak a Felső-Tisza-vidékre, összességében 6 millió forint értékben. A Katolikus 

Karitász eddig mintegy 300 tonna humanitárius segélyt juttatott el vidékünkre. 

 

Bocskor Andrea: Magyarország tovább növeli Ukrajnának szánt támogatását  
2022. május 10. – karpat.in.ua 

Magyarország tovább növeli Ukrajnának szánt támogatását, ennek bizonyítéka, hogy 

Budapest 5 elemből álló, 37 millió euró értékű támogatási csomagot ajánlott fel Kijevnek, 

mondja Bocskor Andrea Fideszes EP képviselő. A kárpátaljai származású politikus kiemelte: 

Magyarország vállalja egy lerombolt iskola és kórház újjáépítését az ukrán hatóságok által 

kijelölt területen. Emellett 1000 egyetemi hallgató számára biztosítanak ösztöndíjat és 

tanulási lehetőséget a magyar egyetemeken. 
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https://karpataljalap.net/2022/05/10/ujabb-segelyszallitmannyal-erkezett-karpataljara-katolikus-karitasz
https://life.karpat.in.ua/?p=102103&lang=hu
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Újabb segélyszállítmány érkezett Fényeslitke önkormányzatától 
2022. május 10. – kiszo.net 

Nagy értékű egészségügyi szállítmány érkezett Ungvárra. A fényeslitkei önkormányzat által 

szervezett gyűjtésből származó orvosi segédeszközök az Ungvári Nemzeti Egyetem Ukrán–

Magyar Oktatási és Tudományos Intézetén keresztül jutottak el a kárpátaljai 128-as gépesített 

hegyivadász dandár katonáinak. 

 

Egyszerűbb feltételek segítik az ukrajnai menekültek foglalkoztatását  
2022. május 10. – MTI, karpatalja.ma 

Az ukrajnai háború elől Magyarországra menekülők foglalkoztatására bizonyos esetekben 

egyszerűbb feltételek vonatkoznak, munkaadóik akár támogatást is igényelhetnek - hívja fel a 

figyelmet a Baker McKenzie nemzetközi ügyvédi iroda. Az MTI-hez kedden eljuttatott 

közleményükben kifejtik: meghatározott hiányszakmákban (például bizonyos IT 

munkakörök, építőmérnök, szakács, pincér)  a szomszédos országok állampolgárainak 

foglalkoztatására eddig is más szabályok vonatkoztak. Május 1-jétől azonban a menedékes 

vagy a menedékesként elismerését kérő Magyarország területén már bármilyen 

munkakörben jogosult munkavállalási engedély nélkül munkát vállalni, ideértve a munkaerő-

kölcsönzés útján történő foglalkoztatást is. Az az ukrán állampolgár, aki nem rendelkezik 

menedékes státusszal, vagy nem kérte az elismerését menedékesként, a harmadik országbeli 

állampolgárokra vonatkozó általános szabályok szerint vállalhat munkát, így csak 

hiányszakmában helyezkedhet el egyszerűbb feltételekkel - tették hozzá.   

 

Magyarország újabb intézkedéssel segíti az Ukrajnából menekülőket 
2022. május 10. – karpatalja.ma 

Továbbra is szükség van az adományokra – erre hívják fel a figyelmet a segélyszervezetek. Két 

és fél hónapja kezdődött a háború, azóta folyamatosan érkeznek a menekültek Ukrajnából. 

Nemcsak tárgybeli, hanem pénzbeli adománnyal is lehet segíteni. Továbbra is a nap 24 

órájában hívható a 1357-es nemzeti segélyvonal, ahol egy hívás és SMS 500 forintos 

támogatást jelent. Eközben a magyar kormány egy újabb intézkedéssel segíti az Ukrajnából 

menekülőket: nemcsak az Országos Idegenrendészeti Főigazgatóság ügyfélszolgálatain, 

hanem a kormányablakokban is lehet kérelmezni a menedékes státuszt. 

 

A közüzemi díjak befagyasztását kezdeményezi a parlamentben a háború 

idejére a kormány – Smihal 
2022. május 10. – karpat.in.ua 

A kormány javaslatot terjesztett be a Legfelső Tanácsnak a közüzemi díjak rögzítéséről arra az 

időszakra, amíg a háború tart – jelentette be Denisz Smihal miniszterelnök kedden a 

Telegramon, adta hírül az rbc.ua hírportál. A jelentés szerint a kormányfő azt írta, hogy a 

kormány előterjesztett indítványa előírja a vámemelési moratórium bevezetését a hadiállapot 

idejére és az annak befejezését követő 6 hónapra. „A gáz és annak elosztása, valamint a távhő 
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https://kiszo.net/2022/05/10/kiszo-video-ujabb-segelyszallitmany-erkezett-fenyeslitke-onkormanyzatatol/
https://karpatalja.ma/kitekinto/magyarorszag/egyszerubb-feltetelek-segitik-az-ukrajnai-menekultek-foglalkoztatasat-magyarorszagon/
https://karpatalja.ma/kitekinto/magyarorszag/menekultek-segitese-magyarorszag-ukrajna-haboru/
https://economic.karpat.in.ua/?p=23526&lang=hu
https://economic.karpat.in.ua/?p=23526&lang=hu
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és a meleg víz díjai nem fognak növekedni. Ezekben a nehéz napokban semmiféle 

tarifaemelésnek semmiképpen nincs itt az ideje” – hangsúlyozta Denisz Smihal. 

 

Megkezdték a szociális kártyák kiosztását a Beregszászi kistérségben 
2022. május 10. – karpat.in.ua 

Folyamatosan zajlik Beregszászon az ideiglenesen áttelepültek regisztrációja. Több mint 

4900, belső Ukrajnából ideiglenesen áttelepült személyt regisztráltak a Beregszászi kistérség 

területén az elmúlt időszakban. A menekültek a regisztráció révén nyilvántartási igazolást 

kapnak, ami után jogosulttá válnak azokra a támogatásokra, amelyeket az állam, illetve a 

kistérség biztosít számukra. A Vérke-parti városban az elmúlt nap folyamán megkezdték a 

szociális kártyák kiosztását is. 

 

Az Aknaszlatinai kistérség hosszú távú segítségnyújtásra készül 
2022. május 10. – karpat.in.ua 

Az Aknaszlatinai kistérségbe érkező menekültek ellátásáról, az oktatásról, valamint a jelenlegi 

nehézségekről beszélgetett a Kárpátalja hetilap munkatársa Kocserha Jánossal, a kistérség 

alpolgármesterével, aki szerint a háború elhúzódhat, ezért fel kell készülni, hogy a 

menekülteket továbbra is el tudják látni. Közel 2 200 hivatalosan regisztrált belső menekült 

van a településen, közülük az önkormányzatok által működtettet menekültszállókon 120 fő 

tartózkodik. 

 

Hat ukrajnai személytől vették el a magyar állampolgárságot 
2022. május 10. – karpat.in.ua 

A legfrissebb közlönyben megjelentek szerint utolsó intézkedéseinek egyikeként Áder János 

több kárpátaljai születésű személy esetében az állampolgárság visszavonással történő 

megszüntetéséről döntött. Hat személy is elvesztette magyar állampolgárságát, akik a 

magyaron kívül más útlevéllel is rendelkezhettek. Az Áder János által aláírt határozatok nem 

indokolták a döntést. A Magyar Közlönyben kihirdetett köztársasági elnöki határozatból 

ugyanakkor kiderül, hogy öt személy ugyanazt a családnevet viseli, és kárpátaljai településen 

születtek. 
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https://life.karpat.in.ua/?p=102120&lang=hu
https://politic.karpat.in.ua/?p=48388&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=102070&lang=hu
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2022. május 10. – Kossuth Rádió 

 

Nem igazán bízik a köztársasági elnökben Gyimesi György, a vezető kormánypárt egyetlen 

magyar képviselője. Elképzelhetőnek tartja, hogy nem írja alá a Csemadok 300 ezer eurós 

támogatásról szóló törvényt Zuzana Caputova. Emellett a szlovák kormánykoalícióban 

újabban olyan feszültség van az áremelkedések miatti kompenzáció ügyében, - a liberálisok 

ellenállása miatt - amely akár a koalíció szétesésével érhet véget. 

 

A legfelsőbb bíróság döntése, mely szerint a II Rákóczi Ferenc Római Katolikus Teológiai 

Liceum alapítási okirata érvénytelen – nem befolyásolta a marosvásárhelyi szülőket. 

Túljelentkezés van az előkészítő osztályba.  A katolikus iskola ugyan olyan hétköznapokat él a 

határozat óta, mint eddig. Várják a végrehajtási utasítást. 

A Romániai Magyar Pedagógusok Szövetsége a megalakulásának 30. évfordulóját ünneplő 

hétvégi rendezvényén egy Nyilatkozatot tett közzé, amelyben a szövetség szolidaritásáról 

biztosítja a megszűnés szélére került marosvásárhelyi katolikus líceumot. Az összeállításban 

politikusok mondanak véleményt az iskola ügyének megoldási lehetőségeiről. 

 

Ma zárul a beiratkozás első szakasza a következő tanév előkészítő osztályaiba. Aradon az 

elmúlt évek tapasztalatai alapján sokan már a kerületi iskolákban működő magyar tagozatok 

végét jósolták, idén azonban megváltozott a helyzet, a román, magyar és német tannyelvű 

Aradi Aurel Vlaicu /Vlajku/ Általános Iskola magyar előkészítő osztályába jelentkezők száma 

bizakodásra ad okot. 

 

250 éves a nagyváradi Ady Endre Líceum épülete. Egész éven át tartó ünnepség sorozattal 

emlékeznek az évfordulóra. Ennek részeként május 9-én időkapszulát helyeztek el és 

fotókiállítást nyitottak meg az elmúlt évtizedek eseményeiből. 

 

Temes megyében kevéssel az országos átlag alatt van a népszámlálás önkitöltős szakaszában a 

kitöltött kérdőívek aránya, de a magyar vezetésű, vagy magyar önkormányzati képviselőkkel 

is rendelkező településeken a megyei átlagnál jobbak az arányok. Ebben az RMDSZ megyei 

szervezete is segít, mert fontos, hogy a magukat magyarnak vallók minél nagyobb számban 

megszámláltassanak. A legutóbb közzétett eredményeket Molnár András elnök és Sipos Ilona 

ügyvezető elnök, népszámlálási felelős sajtótájékoztatón ismertette. 

 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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A szlovák-magyar határon átnyúló Interreg Együttműködési Programnak köszönhetően 

fejlődik a Cserehát mikrorégió. A térség az abaúji régióban 75 magyarországi és 26 szlovákiai 

települést foglal magába. A beruházások elsődleges szempontja a kiváló minőségű 

mezőgazdasági termékek korszerű értékesítése. A határmentére 4,4 millió euró összértékű 

támogatás érkezik. Legutóbb egy tökmagolaj-sajtoló üzemet adták át a felvidéki Buzitán. 

 

Kétéves kényszerszünet után új helyszínen és új lendülettel tért vissza az Aradi Magyar 

Majális. Hétvégén, az aradi strandon családi programokkal, vetélkedőkkel és koncertekkel 

várták az érdeklődőket.  Az RMDSZ Arad megyei szervezete húsz évvel ezelőtt szervezte meg 

az első magyar majálist. Az összeállításban elsőként Bognár Levente RMDSZ-es 

önkormányzati képviselőt halljuk, aki a kezdetektől szervezője az aradi majálisnak. 


